
   عباس كريمي عباسي
اميد چيز خيلي خوبيه به خصوص اينكه ته يه فيلم 
سينمايي جذاب باشه توي يه روز دلگير كه آدم پناه 
برده به تاريكي س��ينما و توي كورس��وي خلوتش 
دنبال لحظه هايي براي 
فراموشي مي گرده تا به 
آينده دل خوش كنه و 
اميدوار به سوي فردا 
بره. حالا فك��ر كنيد 
كه توي ي��ه روزي كه 
قراره خوب باشه و پر 
از انرژي به طوري كه فكر مي كنيد هيچي نميتونه 
خرابش كنه، قضيه عكس بشه يعني شما پنج تا فيلم 

پشت هم ببينيد كه »از گل بهتر غضنفر« باشند!
اين ميشه كه اولين روز از جشنواره فيلم فجر با پس 
زمينه اي از اختلالات ذهني رواني باقي مي مونه و 
روز دوم ديگه اون انگيزه قبلي نيست براي ديدن 
فيلم ها به ويژه اينكه اينترنت كاخ جش��نواره هم 
ويژه كوخ نشين ها باشه و راه به راه قطع و وصل بشه 
و باشه روي اعصاب ما اهالي رسانه كه در كنار فيلم 
ديدن كلي دنگ و فنگ اطلاع رساني هم داريم. به 
همه اينها اضافه كنيد شام شب قبل رو كه تركيبي 
از سيب زميني و خيارش��ور هوايي بود و تا صبح 
اونقدر توي معده مون مث��ل توپ فوتبال اين ور و 
اونور رفت كه كابوس پيش از كريسمس تيم برتون 

جلوي خواب هاي آشفته مون لنگ انداخت!
فيلم هاي تا اينجاي جش��نواره با مضامين مشابه 
و به ويژه تلخي كه داش��تند ما رو مجبور كردند تا 
»تدبير« كنيم و به سينماي ايران »اميد« داشته 
باشيم و براي همين ضرب المثل »سالي كه نكوست 
از بهارش پيداس��ت« رو كامل فراموش كرديم و 
چسبيديم به »ش��اهنامه آخرش خوشه«. ديگه 
نپرسيد كجاش خوش��ه؟ چون جوابي براي اون 
نداريم.  يه نكته اميدواركننده ديگه اي كه ديروز 
اتفاق افت��اد آمادگي كارت هاي از ليس��ت افتاده 
بود كه سياهه اي طويل الطومار10 از اهالي رسانه 
در اون ها به چش��م مي خورد و بالاخره پش��ت در 
ماندگان اميدوار تونستند با ابزار اميد به دسترنج 
خود برسند و كارت هاشون رو دريافت كنند. البته 
اين وصل پس از هجراني اندوهناك و بعد از هروله 
در سعي و صفايي بسيار بين ستاد جشنواره و كاخ 
جشنواره توسط آرزو به دل ماندگان كارت نديده!! 
به منصه حضور رسيد. يكي از مديران محترم هم 
با ش��وخ طبعي اين مهم از اهميت افتاده رو طور 
ديگه اي تعبير كرد و پس از چندين ساعت ناپديدي 
بر خلق الله ظاهر شد و فرمود كه »از روي نقشه بين 
كاخ جشنواره تا ستاد جشنواره يك سانتي بيشتر 
فاصله نيس��ت و اين آه و ناله ها برآمده از آش��يانه 
سيمرغ ناز و ادا و عشوه است براي شكار كردن دل 
ما بي كه بدانند دل ما شكار شده و رفته پي كارش 

مدت هاي مديد است از آن وقت تاكنون!!«
از اينها كه بگذريم به تأخير در نمايش فيلم سئانس 
چه��ارم ديروز مي رس��يم كه پس از س��اعتي با قدم 
رنجه افتخار ديدن به خود داد و كارگردان آن پس از 
چسباندن فيلم خود به فيلم هاي رخشان بني اعتماد 
و هومن س��يدي از نمايش فيلم اتالوناژ نشده خود با 
افتخار گفت و هيچ فكر نكرد به چشم هاي ننه مرده 
مدعوين و مجبورين در كاخ جشنواره كه پيش از آن 
سه فيلم را ديده بودند و پس از آن يكي ديگر را نيز بايد 
مي ديدند.  يكي از جالب ترين بخش هاي جش��نواره 
حل معماهاي ويژه اي است كه فيلمسازان در فيلم ها 
مطرح مي كنند و از پانصد نوع پايانبندي باز براي فيلم 
گرفته تا پيدا كنيد پرتقال فروش را به صورت بسته در 
فيلم هايشان ديده مي شود. منتها معماهاي ديگري هم 
مطرح مي شود كه عقل جن هم از حل آنها باز مي ماند 
و نمونه آن اظهارات رئيس قبلي س��ازمان سينمايي 
و رئيس جديد اون��ه كه اولي ميگه دعوت نش��ده به 
جشنواره امسال و دومي ميگه دعوت شده و نيومده. 
طرفدارهاي هر كدوم هم بيل و تبركش��ي كردن كه 
آقاي ما راست ميگه و آقاي ش��ما ناراست ميگه و از 
اين حرف ها. هركدوم هم اونقدر با جديت ميگن كه 
راست و ناراست و از كج و ناكج نميشه تشخيص داد و 
البته با توجه به فراموش شدن صدور برخي كارت ها 
و سرويس اياب و ذهاب تو روز اول و باقي قضايا بعيد 

نيست اين هم فراموش شده باشه كه الله اعلم...

چرا سكوت خودتان را شكستيد؟
پس از آن چه به اصطلاح »رسوايي« است 
و بيشتر به عنوان گذشته، پشت سر من 
بود يعني تيمارستان، جنون، رسيدن به 
پوچي و نيستي، با مسلمان شدن دوباره 
متولد شدم. اسلام در من تغييرات زيادي 
ايجاد كرد، به خصوص اين كه من يك عمر 
به دنبال ش��هرت بودم و تلاش مي كردم 
تا به اين موقعيت برس��م. به خودم گفتم 
بس كن! كمي براي پيش��رفت بالغ شو! 
شايد يك روز كتابي در اين باره بنويسم. 
من عاش��ق كلماتم، آنها من را به سمت 
رپ هدايت كردند و امروز من به آرامش 
رسيده ام. سرگذش��ت من تا حد زيادي 

مانند ساير هنرمندان است. 
آخري�ن كنس�رت ش�ما در 
دسامبر 2010 بود. آيا اين نوعي 

بازنشستگي از كارتان است؟
اگر از اين طريق به زندگي بدون استرس 
برسم، بله. اگر از اين طريق بتوانم مانند يك 
فرد عادي  زندگي كنم و مانند ديگران در 
مسائل ديگر هم وارد شوم، بله. قبل ازاين ، 
من به زمان فكر نمي كردم. گرداب زندگي 
ديامز 20000 ساعتي بود كه پيش از اين 
زندگي كرده بود، ش��ور و شوقي نداشتم 
و هيچ چي��ز مانع  نگران��ي و اضطراب من 
نمي ش��د، نه پول، نه ش��كوه و نه زندگي 
مجلل و. . . همه اينها را به عنوان ضرورت 
زندگي در اختيار داشتم اما باز تنها بودم. 

اسلام چه چيزي به شما داد؟
دين اسلام ساده تر و روشن تر از ديني است 
كه درآن بزرگ ش��دم يعني مسيحيت. در 
قرآن تاريخ پيامبران را مي خوانم؛ انسان هايي 
كه من از آنها تحمل، صبر و بخشش را ياد 
گرفتم. ه��دف من حتي اگر س��اده به نظر 
برسد، اين است كه هر روز كه از خواب بلند 

مي شوم سعي كنم بهتر از ديروز باشم. 
چ�ه ارزش هاي�ي در كودك�ي 

 آموخته ايد؟
بچه ه��ا در خان��واده هس��تند و من اين 
آموزش هاي��ي را ك��ه دارم از م��ادرم، 
پدربزرگ و مادربزرگ��م دريافت كرده ام. 
دوست داش��تم  اينها را ادامه بدهم حتي 
قبل از اين ك��ه مذهبي ش��وم، اما وقتي 
موسيقي زندگي من را كاملًا پركرد، مثل 
اين بود كه من در بياب��ان لم يزرع بودم و 

راه مي رفتم، راه مي رفتم، راه مي رفتم تا 
به معنويت برسم و از آن به عنوان يك راه 

درماني استفاده  كنم. 
شهرت ش�ما از بين رفته اما آيا 
موسيقي رپ را كنار گذاشتيد؟

من زندگي بدنامي را سپري نكرده ام. قبول 
دارم كه خيلي از ش��ادي هايم درتماس 
با مردم صورت گرف��ت اما صادقانه عمل 
مي كردم، با اين حال تلاش��ي كه داشتم 
به نظرم براي به دست آوردن آزادي هايي 
بود كه از دست داده بودم. من در ترانه هايم 
گريه مي ك��ردم. موس��يقي رپ درمان 
من بود هر آنچه برايم اتف��اق مي افتاد را 
مي نوشتم. به مدت 10 سال دردم را روي 
كاغذ نوشتم كه به صورت يك مجموعه 
درآمده اس��ت؛ در يك زمان��ي ناراحتي 
من فراتر از كلمات ش��د، آن وقت بيشتر 
از نوشتن تمايل داشتم تا يك ترانه خوب 
بگويم و مردم آن را لم��س كنند. وقتي 
درمان من دركلينيك روانپزشكي تمام 
ش��ده بود فرار كردم و به يك شخصيت 
پناه بردم؛ وقتي ك��ه درخانه ام تنها بودم 
از خودم مي پرسيدم كه مي توانم كارهاي 
خوبي انجام بدهم؟ آن زمان ديگر ديامز 
تنها نيس��ت؟! س��تاره بودن چه معنايي 
دارد؟ م��ن درجايگاهي ك��ه بودم خيلي 
احس��اس گناه مي كردم، خودم را خاص 

نمي دانستم. 
درآن زمان، شما روي موسيقي 
متمركز بوديد و با انگيزه آن را 
دنبال مي كرديد آيا حالا ايمان 

را جايگزين آن كرده ايد؟
هرگز نمي توان��م اينها را با هم مقايس��ه 
كنم. امروز، من تنها براي خدا و عشق به 
او زندگي مي كنم. ديگر احساس تنهايي 
و نگراني ندارم. زندگي من معنا و مفهوم 
پيدا كرده است. يك واقعيت روزانه است 
كه من هر روز پنج بار ب��ا عمق جان دعا 

مي كنم )نماز مي خوانم(. 
ش�ما در كتابتان آورده ايد كه 
بابت داش�تن حج�اب از مردم 
خجال�ت نمي كش�يد؛ آيا فكر 
مي كنيد اي�ن ديدگاه ش�ما با 
توجه به عكس هايي كه از شما 
منتشر شده باعث شوكه شدن 

عده اي نمي شود؟

درك مي كن��م، اول��ش براي خ��ود من 
هم تعجب آور ب��ود. انتش��ارعكس هايم 
در پاريس بعد از مس��لمان ش��دن بازي 
بسيار خشونت آميزي بود. اين من را اذيت 
مي كند. آنها عكس هاي خصوصي من را 
به سرقت برده اند. قبل از اين كه تصاويرم 
منتشر شود، به خودم مي گفتم كه اگريك 
روز بخواهم با پوشش حجاب در ملاء عام 
حاضر ش��وم، كم كم خواهد بود. منتظر 
يك فرصت بودم. كاري به زمان نداشتم 
فراتر رفته بودم چون من غرق شده بودم. 
در واقع درمن تحولي ايجاد شده بود كه 
حاكي از اخلاق، مهرباني، محبت و صلح 
و در مقابل تعصب من و بدي هاي من بود. 
اين كتاب هش��داري بود كه بايد اعتراف 
كنم مس��كني در مقابل همه دروغ هايي 
بود كه به من نسبت داده شد. نمي فهمم 
چگونه مي توان از ايمان صحبت كرد ولي 
حجاب نداش��ت. اين دو از هم جداناپذير 

هستند. 
چه دليلي براي داشتن حجاب 

داري؟
هنگامي كه شما كتاب من را مي خوانيد 
متوجه مي شويد كه اين تنها ديدگاه من 
نيست. اجازه بدهيد قبل از آن توضيحي 
بدهم. آيا زن چادري و محجبه يا كسي كه 
به اسلام گرايش پيدا كرده استقلال فكري 
و عاطفي ن��دارد؟ در صورتي كه  حجاب 
به او شجاعت، ش��خصيت، صبر، اعتقاد 
راس��خ و معنويت قوي مي دهد. حجاب 

من رابطه با خداس��ت. خودم به تنهايي 
تصميم گرفته بودم باحجاب شوم. من با 
همه اعضا و جوارحم مي دانم بايد باحجاب 
باشم. هنگامي كه در مكان هاي شلوغ به 
من خيره مي شوند آسوده هستم، من با 

حجاب خودم را دريافتم. 
از  بيش�تر  ش�ما  حج�اب 
ترانه هايي ك�ه در دفاع از زنان 
و شرايط زمان به شيوه مردانه 
مي خوانديد باعث تعجب شده 
است؛ آيا شما سخنگوي گروه 

فمينيست هستيد؟
هرگز ادعايي نداشته ام و هميشه ازاين كه 
نق��ش راهنم��ا و ليدر را داش��ته باش��م 
خودداري كرده ام. م��ن به عنوان يك زن 
از زنان صحبت مي كردم كه درانتخابشان 
آزادي داشته باش��ند دراين رابطه با شما 
موافقم و نظرم تغيير نكرده است. اما چرا 
مبارزه عليه ممنوعيت حجاب فمينيستي 

است؟!
ش�ايد به اي�ن دليل ك�ه زنان 
)فمينيس�ت( ب�راي پوش�ش 
شلوار جين و دامن كوتاه مبارزه 

كرده اند ؟
من ب��راي حجاب خ��ودم مب��ارزه آرام 
مي كنم، البته قبل از اين هم آزاد بودم اما 
چرا نبايد آزادي من بيشتر باشد و حجاب 
داش��ته باش��م؟ كم كم فهميدم كه اين 

مسئله باعث ناراحتي خيلي هاست. 
كتاب شما تبليغ ديني ندارد اما 
خودتان يك مصداق در كتاب 

هستيد.
كلمه، تبليغ چيزي نيست كه من انتظار 
داش��تم. هركس��ي ح��ق دارد از زندگي 
خودش بگويد كه من خوشبخت هستم 
پس چ��را آن را ب��ا ديگران به اش��تراك 
نگذارد؟ وقتي كه حجاب من به چش��م 
مي آيد، مثل اين اس��ت كه روسري من، 
يك معضل در فرانس��ه ش��ده است زيرا 
خيلي ش��نيده ام كه مي گويند اين يك 

اقدام سياسي و شورشي است. 
منتقدان شما مي گويند با وجود 
قانون حج�اب در كش�ورهاي 
اس�لامي، زن�ان اين كش�ورها 

آزادي ندارند.
من هميش��ه قائل به آزادي ب��وده ام. اما 
مس��ئول آنچه در كش��ور افغانس��تان يا 
هرجاي ديگري اتفاق مي افتد نيستم. من 
مي توانم از حجاب در فرانسه صحبت كنم، 
زيرا در فرانسه زندگي مي كنم. احساس 
عدم تمايل به ح��رف زدن دراين باره هم 
ن��دارم، به خاطراين كه اين مس��ئوليت 
سنگيني اس��ت. خيلي ها درباره حجاب 
نمي دانند و من نمي توانم به همه سؤالات 
آنها پاسخ بدهم ولي نس��بت به حجابم 

پايبند هستم. 
در مورد دختر كوچكتان به ما 

بگوييد. 
من زماني اين كتاب را نوش��تم كه انتظار 
تول��د دخترم »مري��م« را مي كش��يدم. 
هنگامي كه او به دني��ا آمد معناي واقعي 
قدرت عش��ق را حس ك��ردم و اينكه چه 
شادي اي  زنان با زايمان به دست مي آورند؛ 
اين كه به ياد داشته باشيم از كجا آمده ايم 

و روي اين مسئله فكر كنيم. 
امروز شما در آرامش هستيد؛ 
آيا برنام�ه اي ب�راي ادامه كار 

نداريد؟
ترجيح مي دهم درمورد آينده به موسيقي 
رپ فكر نكنم. نيازي به موسيقي احساس 
نمي كنم چيز ديگري به زندگي من آرامش 
داده است. خانواده ام را دارم. مي خواهم به 
آموزش بپ��ردازم و به ك��ودكان يتيم در 
آفريقا كم��ك كنم. بعد از آن نوش��تن را 
دوست دارم. قبل از اين زندگي من مثل 
يك ماراتن بود، ديگر از آن خسته شده ام. 
 منبع: اكسپرس

جمعي��ت حامي��ان آزادي ق��دس ب��راي 
مشاركت در انتش��ار ترجمه فارسي كتابي 
با عنوان »كي لا ننَسي« درباره فلسطين، 
فراخوان داد.  به گ��زارش خبرگزاري مهر، 
جمعيت حاميان آزادي قدس شريف قصد 
دارد كتاب »كي لا ننَسي« با عنوان فارسي 
 »تا فرام��وش نكنيم« و عنوان انگليس��ي

»ALLTHAT REMAINS«  را چاپ 
و منتش��ر كند. اين كتاب توسط يك گروه 

نويسنده و پژوهشگر، با نظارت وليد الخالدي 
نويسنده و پژوهشگر فلس��طيني، آماده و 
توسط مؤسسه الدّراس��ات الفلسطينيه به 
زبان هاي عربي و انگليس��ي چاپ و منتشر 
شده است. اين كتاب درباره ماجراي اشغال 
سرزمين فلسطين اس��ت كه قرار است به 
همت جمعيت حاميان آزادي قدس شريف، 
در كشورمان به زبان فارسي چاپ شود.  در 
اين مجموعه رويدادهاي مربوط به چگونگي 
اشغال و تخريب 418 روستاي فلسطيني و 
نيز كشتار، اخراج و آوارگي صدها هزار نفر 
بي دفاع به طور مستند بررسي شده است.  
با توجه به نامگذاري سال 2014 ميلادي به 
عنوان سال همبس��تگي با ملّت فلسطين، 
اين كتاب تا آخر پاييز 1393 شمسي چاپ 

و منتشر خواهد شد. 

دبير سي و دومين جشنواره فيلم فجر 
اظهارنظرهاي حاشيه ساز دو سينماگر 
در مراس��م افتتاحي��ه را ب��دون هيچ 
هماهنگي با جريان رسمي جشنواره و 
سازمان سينمايي دانست و گفت: ما به 
هيچ فردي هيچ سفارشي يا توصيه اي 
براي اين امر نداديم و از طرح مطالبي 

اين چنين خشنود هم نيستيم. 
عليرضا رض��اداد درباره ن��ام بردن از 

برخ��ي بازيگ��ران دوران پهل��وي در 
مراسم افتتاحيه فجر گفت: اظهارنظر 
برخ��ي اف��راد در مراس��م افتتاحيه 
جشنواره به هيچ عنوان موضع سازمان 
سينمايي يا دبيرخانه جشنواره فيلم 

فجر نيست. 
وي حرف ه��اي مط��رح در مراس��م 
افتتاحيه را موضع س��ازمان سينمايي 
و جشنواره فيلم فجر ندانست و گفت: 
همانط��ور كه حجت الله ايوب��ي بعد از 
پايان مراس��م افتتاحيه س��ي ودومين 
جشنواره فيلم فجر در برنامه تلويزيوني 
»هفت« گفت، آنچه در آئين افتتاحيه 
روي صحنه تالار وحدت مطرح شد به 
هيچ عنوان موضع س��ازمان سينمايي 

نيست. 
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بدونحجاب،ايمانبهخدابيمعناست
ديامزخوانندهمعروفوتازهمسلمانشدهفرانسوي:

فراخوانجمعيتحاميانآزاديقدس
برايچاپيككتاب

رضاداد:ازاظهاراتحاشيهسازافتتاحيهفجر
خشنودنيستيم

سيمرغبادومرغاضافه!
آويزانشدنازاميددركابوسي
خفنترازكريسمستيمبرتون

جايخاليصنعتگيمايران
دربرنامههايصداوسيما

   اسماء  معتمدي
موس��يقي از جمله ابزارهاي تأثيرگذاري است 
ك��ه به وس��يله آن مي ت��وان ب��ر افكارعمومي 
اثرگذاشت؛  فرايندي كه شايد بتوان آن را يكي 
از روش هاي مؤث��ر آزادي خواه��ان و مبارزان 
در سرتاسر دنيا دانس��ت. براي همين بسياري 
ازعوامل برگزاري كنسرت ها در سطح جهاني 
تنها به صرف برگزاري و سودآوري مالي در اين 
عرصه نمي انديش��ند،  هرچند منافع مالي هم 
مهم است اما بيش��تر از آن، اهدافي كه در نظر 
دارند را از اين طريق دنبال مي كنند. انتقال پيام 
به كمك موسيقي گاه آنقدر مهم تلقي مي شود 
كه حساسيت هاي شديدي را برمي انگيزد. يكي 
از مهم ترين مصاديق آن را مي توان به ماجرايي 
مانند ويكتورخارا، آزادي خواه شيليايي كه با ابزار 
موسيقي عليه ديكتاتوري حاكم شيلي مبارزه 
مي كرد و دليل و كيفيت كشته شدن او توسط 

كودتاچيان شيلي دانست. 
 دركش��ور ما نيز بعد از پيروزي انقلاب فضايي 
ايج��اد ش��د ت��ا هنرمن��دان متعه��د بتوانند 
كنس��رت هايي برپاكنن��د و در س��طح ملي و 
بين المللي از طريق نواي موسيقي صداي انقلاب 
اس��لامي و ارزش هاي آن را به گوش جهانيان 
برس��انند تا بنا به س��فارش امام راحل فرهنگ 
انقلاب اسلامي صادرشود،  چراكه امروزه بهترين 
ابزار براي انتقال مفاهيم فرهنگ اسلامي هنر 
است؛  شيوه اي كه به شكل غيرمستقيم مي تواند 
قلب ها و اذهاني كه نسبت به ايران،  اسلام و تشيع 
بدبين شده اند را نرم كند و به قولي زيبايي اسلام 
را به منص��ه ظهور بگ��ذارد؛ بنابراين چگونگي 
برگزاري كنسرت ها،  محتواي آنها،  تبليغات براي 
حضور مردم و... اهميت زي��ادي دارد تا بتوانيم 
كنسرت هاي موسيقي مطلوبي داشته باشيم ولي 

متأسفانه اغلب از اين مسائل غافل هستيم. 
نماينده س��امي يوس��ف در لن��دن مي گويد: 
كنس��رت هاي ايراني كه خارج از كشور برگزار 
مي ش��ود فقط محفلي براي ايراني هاي مقيم 
خارج است و آنها شركت مي كنند. خارجي هاي 
كمي به اين كنسرت ها مي روند چون تبليغات 
بد و ضعيفي دارند. اين كنس��رت ها در مراكز 
ايراني و سوپرماركت  ايراني ها تبليغات مي  شود. 
درهمي��ن انگليس ك��ه ما هس��تيم خيلي ها 
نمي دانند چنين كنس��رت هايي از سوي ايران 
هم هس��ت. مديريت برگزاري كنس��رت ها در 
خارج از كشور ضعيف اس��ت زيرا نتوانسته اند 
فضاي تبليغات كنسرت هاي ايراني را گسترده تر 
 كنند و راهكاري براي حضور غيرايراني ها در اين 
كنس��رت ها ندارند براي همين كنسرت هاي 

ايراني ها محدود و كم اثر است. 
آخوند چيني كارشناس و مبلغ ديني در چين 
هم مي گويد: بيش��تر فعاليت هاي فرهنگي از 
جمله كنسرت هاي خارج ازكشور با هزينه هاي 
بالا برگزار مي ش��ود، ولي متأس��فانه تأثيري 
درصدور فرهنگ و انقلاب اس��لامي ندارد تنها 
به عنوان كنسرت هاي موسيقي هستند و بس. 
عملاً تلاشي براي تبليغ اسلام و فرهنگ شيعي 
در قالب هنر صورت نمي گي��رد درصورتي كه 
به خوب��ي مي توان ب��ا چنين اب��زاري فرهنگ 

اس��لامي را صادر كنيم. در اكسپو2010 پكن، 
عمده فعاليت هايي كه ازس��وي اي��ران انجام 
گرفت تنها براي معرفي موس��يقي هاي محلي 
بود، به ش��كلي كه حتي يك بار به عنوان گروه 

موسيقي من را براي تبليغ فرستادند!
متأسفانه اغلب گروه هاي موس��يقي كه براي 
برگزاري كنسرت به خارج از كشور مي روند براي 
خود و گروهشان تبليغ مي كنند و نگاه محدودي 
به اين مسئله تأثيرگذار دارند. بيشتر هزينه هاي 
تبليغي س��ازمان هاي فرهنگي و هنري صرف 
برگزاري كنس��رت ها در كش��ورهاي مختلف 
مي گردد، بدون اينكه اين افراد خود را س��فير 
انقلاب اسلامي و تش��يع درجهان بدانند براي 
همين هم بيشتر اين كنسرت ها براي ايراني هاي 
خارج از كشور شناخته شده است و مردم ديگر 
جهان ش��ناخت كمي از آنها دارند، بلكه تنها 
اين هزينه هاي ميلياردي نقش نوس��تالوژيك 
و س��نت گرايي براي ايرانيان خارج از كشور و 
دور از وط��ن را دارد يعني ظرفيت هايي بكري 
كه بدون مديريت اصولي فرهنگي دراين حوزه 

هرز مي رود. 
به غي��ر از ضع��ف زي��اد مديريت تبليغ��ات كه 
كنسرت هاي ايراني درخارج از كشور دارد و بايد 
با چاره انديش��ي منطقي برطرف شود، محتواي 
موسيقي نيز مهم اس��ت و نياز به توجه بيشتري 
دارد تا كنس��رت هايي كه خارج از كشور برگزار 
مي ش��ود تنها نگاه نوس��تالوژيك و ملي نداشته 
باشند،  بلكه با ديدي فراملي براي انتقال فرهنگ 
اسلام شيعي و بنا به فرمايش حضرت روح الله)ره( 
براي صدور فرهنگ انقلاب اس��لامي كنس��رت 
برپا كنند. چندي پيش كنس��رتي در اس��تراليا 
برگزار ش��ده بود كه بنا به گفته يك��ي از مبلغان 
فعال و بين المللي در اس��تراليا، رقم هزينه شده 
براي اجراي اين كنس��رت، آن هم در اوج بحران 
اقتصادي كشور بسيار سنگين و بالا بود؛ اين فعال 
ديني كه خودش به تنهايي سال هاي اخير بدون 
كمك س��ازماني ايراني، چندين مؤسسه بزرگ 
براي تبليغ اسلام و تشيع در استراليا بنا نهاده است 
گلايه مندانه نس��بت به اين هزينه هاي سنگين 
بي حساب وكتاب اعتراض داشت و مي گفت: چرا 
كارهاي فرهنگي درايران فقط به موسيقي آن هم 
موسيقي در نگاه محدود ملي خلاصه شده است؟! 
البته مس��ئولان فرهنگ و ارتباطات دولت قبل 
پاسخ مي دادند مي خواهيم بگوييم چيزي از دولت 
اصلاحات كم نداريم و حالا دولت يازدهم معلوم 
نيس��ت در مورد تكليف س��نگين صدور انقلاب 

اسلامي چه برنامه اي دارد؟!
ازقرار هردولت��ي كه برپا مي ش��ود اولويت كار 
خود را براي رقابت نس��بت به دولت قبل خود 
مي گذارد و از اصل مسئوليتي كه به عهده دارد 
غافل مي ش��ود. در هر حال فراموش نكنيم كه 
برگزاري كنسرت هاي ايران در خارج از مرزهاي 
كشور بايد به گونه اي باش��د تا بتوانيم به عنوان 
كشوري كه مدعي ام القراي جهان اسلام است، 
زيبايي اس��لام و تش��يع را به گوش مردم دنيا 
برساند و عطش آنها را برآورده كند. اين رسالت 
مهمي اس��ت كه به دوش اهالي هنر موسيقي 

كشورمان سنگيني مي كند. 

وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي گفت: همه عناصر 
دولت بر ارزش ها و آرمان هاي امام خميني )ره( 
پافش�اري مي كنن�د و هدف اي�ن دولت اين 
است كه راه ايش�ان را همچنان ادامه بدهد. 
به گزارش مهر، علي جنتي وزير فرهنگ و ارشاد 
اسلامي صبح دوشنبه 14 بهمن به همراه جمعي 
از معاونان، مديران و كاركنان اين وزارتخانه و 
همچنين تعدادي از اهالي فرهنگ، هنر و رسانه 
در حرم امام خميني )ره( حضور يافت و با قرائت 
فاتحه و نثار گل به پيشگاه بنيانگذار جمهوري 
اسلامي ايران اداي احترام كرد.  جنتي سپس 
در جمع خبرن��گاران گف��ت: روزنامه نگاران، 
پيشكسوتان عرصه فرهنگ و هنرمندان ديروز 
در اين بارگاه حضور پيدا كردند تا نسبت به مقام 
امام راحل كه حق بزرگي بر گردن ملت ما دارد، 
اداي احترام كنند.  وي افزود: ما دوران س��ياه 
ديكتاتوري گذشته را درك كرده ايم و در شرايط 
خفقان، امام )ره( با فرياد خودش در مرحله اول 
نخبگان و روشنفكران و روحانيون را دور خود 
جمع كرد و سپس به تدريج در طول 17 سال 
)از سال 42 تا سال 57 ( با جنايات رژيم گذشته 
به مبارزه پرداخت كه اين قيام با رهبري امام)ره( 
منجر به سرنگوني نظام سلطنتي و بنيان نهادن 
نظام جمهوري اسلامي ايران شد.  وزير فرهنگ 
و ارشاد اس��لامي تأكيد كرد: امام)ره( براي ما 

استقلال، آزادي و جمهوري اسلامي را به ارمغان 
آورد كه اينها جزو آرمان ه��اي بزرگ امام)ره( 
هستند و ما بايد براي حفظ اين ارزش ها تمام 
تلاش خودمان را بكنيم.  جنت��ي اضافه كرد: 
استقلال سياسي، استقلال اقتصادي، استقلال 
فرهنگي و بازگشت به هويت ملي ما مهم ترين 
مسائلي است كه امروز در سايه رهبري، ملت ما 
تلاش مي كنند آنها را حفظ كنند و ملت ما تمام 
دش��واري هايي را كه طي اين سال ها از جمله 
در دوران جنگ تحميلي به آنها تحميل ش��د، 
تحمل كرده اند كه اين ناش��ي از پافش��اري بر 
استقلال است.  وي همچنين از آزادي به عنوان 
يكي ديگر از بركات نظام جمهوري اس��لامي 
ايران ياد كرد و گفت: آزادي بزرگ ترين نعمت 
الهي اس��ت كه خداوند به ما عطا كرده است و 
ما هم بايد بكوش��يم آن را حفظ كنيم چه در 
سطح رسانه ها و چه در سطح گفتارها و بيانات. 
بايد كمك كني��م اين آزادي گس��ترش پيدا 
كند.  اين عضو كابينه يازدهم همچنين گفت: 
خوشبختانه همه عناصر دولت تدبير و اميد و 
بناي اين دولت همواره بر ارزش ها و آرمان هاي 
امام)ره( پافشاري كرده اند. هدف اين دولت هم 
اين است كه راه امام)ره( را همچنان ادامه دهد 
و اميدوارم بتوانيم در اين زمينه در صحنه هاي 

مختلف پايداري كنيم.

كنسرتهايخارجازكشور
باصدورانقلاباسلاميچهنسبتيدارد؟!

88498436سرويس فرهنگي

توليدكننده بازي رايانه اي»ارتش هاي فرا زميني« 
با يادآوري اينكه صداوس��يما مي تواند در معرفي 
محصولات داخلي، صنعت گي��م را مورد حمايت 
قرار دهد،گفت: جاي خال��ي بازي هاي رايانه اي در 
برنامه هاي اين رسانه مشاهده مي شود.  به گزارش 
»جوان«، »آريا اسرافيليان« گفت: از سال 90 روند 
توليد بازي »ارتش هاي فرا زميني« توسط تيم ايراني 
آغازشد و خوشبختانه توانست موفقيت هاي بسياري 
را در جهان كسب كند. وي افزود: تبليغات مناسبي 

براي بازي هاي داخلي صورت نمي گيرد.

   معصومه طاهري
»ميلاني جورجياديز«، با نام هنري »ديامز«، خواننده مشهور رپ فرانس�وي است كه پدري يوناني و 
مادري فرانسوي دارد. درچهار سالگي به همراه والدينش براي ادامه زندگي به پاريس رفت و در يكي 
از محله هاي فقيرنش�ين اين شهر س�كني گزيد. وي خوانندگي را از س�ال 1994 در گروه خوانندگي 
جوانان آغاز كرد و به دليل اس�تعداد زيادش توانست طي چند سال به ش�هرت برسد. »ديامز« داراي 
شخصيتي قوي و صدايي ويژه است. او چند وقت اخير و به وي ژه پس از شهرت يافتن، دچار مشكلات 
روحي، رواني و عاطفي بسيار زيادي شده بود و از آن به شدت رنج مي برد همين امر موجب گوشه گيري 
و سكوت و انزواي او شده بود؛ به صورتي كه حتي زماني مي خواست خودكشي كند. اما وقتي مسلمان 

شد چيزهاي تازه اي در زندگي كشف كرد. اجازه بدهيد تا با هم مصاحبه او را دنبال كنيم و از زبان خودش اين ماجرا را بشنويم. 

دين اسلام ساده تر و روشن تر 
از ديني است كه درآن بزرگ 
ش�دم يعني مس�يحيت. در 
ق�رآن تاري�خ پيامب�ران را 
مي خوانم؛ انسان هايي كه من 
از آنها تحمل، صبر و بخشش 
را ياد گرفتم. هدف من حتي 
اگر س�اده به نظر برسد، اين 
است كه هر روز كه از خواب 
بلند مي شوم سعي كنم بهتر 

از ديروز باشم

وزيرفرهنگوارشاداسلامي:
هدفدولتادامهدادنراهامام)ره(است


